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Maastricht, 10 december 2024 
 
 
Betreft: Schriftelijke vragen SP over de lage brede welvaart in de gemeente Maastricht.  
 
 
Geacht college, 
 
 
Het concept brede welvaart betreft de kwaliteit van leven in de breedste zin, inclusief materiële 
welvaart, gezondheid, onderwijs, milieu, sociale cohesie en persoonlijke ontplooiing. Bij de 
beoordeling van de brede welvaart wordt niet alleen gekeken naar economische indicatoren zoals 
het bruto binnenlands product (bbp), maar ook naar ecologische en sociaal-maatschappelijke 
aspecten die bijdragen aan het welzijn van individuen en gemeenschappen. Het Centraal Bureau 
voor de Statistiek (CBS) definieert brede welvaart als de kwaliteit van leven 'hier en nu' en de mate 
waarin deze ten koste gaat van de brede welvaart van latere generaties of van mensen elders in de 
wereld. 

Voor de SP is het bevorderen van brede welvaart essentieel, aangezien het aansluit bij onze 
kernwaarden van solidariteit, rechtvaardigheid en het streven naar een samenleving waarin 
iedereen gelijke kansen heeft. Onze partij benadrukt al decennia dat economische groei niet het 
enige doel moet zijn; het gaat er ons vooral om dat deze groei ten goede komt aan de hele 
samenleving en niet leidt tot grotere ongelijkheid of ecologische schade. In lijn met deze visie pleit 
de SP voor een economie die niet ongebreideld groeit, maar gericht is op het welzijn van alle 
burgers, met speciale aandacht voor degenen die minder kansen hebben. En dat is waar de brede 
welvaart dus om de hoek komt.  

Uit recente metingen blijkt dat Maastricht, als sterk verstedelijkte gemeente, een lage brede 
welvaart kent. Dit betekent dat, ondanks mogelijke economisch groei, de algehele levenskwaliteit 
van de inwoners achterblijft. De SP maakt zich zorgen over deze ontwikkeling en acht het 
noodzakelijk dat uw college tot concrete actie over gaat. Daartoe heeft de SP de volgende vragen. 

https://www.cbs.nl/nl-nl/dossier/brede-welvaart-en-de-sustainable-development-goals/monitor-brede-welvaart-en-de-sustainable-development-goals-2023/brede-welvaart
https://www.denieuwestermaastricht.nl/stad-lage-score-brede-welvaart-eijsden-margraten-in-top-2/
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2024/50/grote-verschillen-brede-welvaart-tussen-landelijke-gebieden


 
 
 

 
 

1. Welke factoren identificeert het college als de belangrijkste oorzaken van de relatief (erg) 
lage brede welvaart in onze gemeente? 
 

2. Welke concrete stappen heeft het college tot nu toe ondernomen om de brede welvaart in 
Maastricht te verhogen, en zijn er specifieke beleidsplannen ontwikkeld die gericht zijn op 
het verbeteren van zowel de materiële als immateriële aspecten van het welzijn van de 
inwoners van Maastricht? 
 

3. Op welke wijze monitort het college de ontwikkelingen op het gebied van brede welvaart 
binnen de gemeente Maastricht, welke indicatoren worden gehanteerd om de voortgang te 
meten, en hoe worden deze gegevens gebruikt om het beleid bij te sturen? 

4. Heeft het college een langetermijnvisie ontwikkeld om de brede welvaart in Maastricht 
structureel te verbeteren? Zo ja, hoe worden toekomstige generaties meegenomen in deze 
plannen, en op welke manier wordt ervoor gezorgd dat de huidige beleidsmaatregelen niet 
ten koste gaan van de welvaart van latere generaties? Zo nee, waarom niet? 
 

5. Is het college bereid desk research te doen en Maastricht te vergelijken met andere 
gemeenten van eenzelfde omvang en bevolkingssamenstelling, die tot op heden wél 
succesvol zijn in het verhogen van de brede welvaart, om zo best practices te identificeren 
en uiteindelijk door te ontwikkelen tot beleid? Zo ja, wanneer mag de gemeenteraad de 
uitkomsten daarvan tegemoetzien? Zo nee, waarom niet? 

 
Hoogachtend, 
 
 
Stephanie Blom 
Raadslid SP 

 


